
 

 

 
 
 
 
Nr. 68/2022 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 02 septembrie 2022, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 15 membri, 2 reprezentanți ai 
satelor aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni, Baloga 
Csilla - sat Chilieni, lipsind: Csatlós László, Kádár Imola, Kolcza István, Kondor Ágota, 
Sipos Dóra-Viola, Zsigmond József. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1118/2022. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba viceprimarii municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bună ziua. 
Haideți să facem prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.r.): „Suntem statutari. Avem două puncte pe Ordinea de zi. Dorește cineva să 
mai adauge la Ordinea de zi puncte?”  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Da, dl. președinte. Toth-
Birtan Csaba sunt. Aș dori să adaug cinci puncte la Diverse. Primul ar fi modificarea HCL 
nr. 323/2017 privind aprobarea proiectului Creșterea calității cultural-ambientale, 
reabilitare termică Grădinița cu program prelungit „Gulliver”, str. Dealului nr. 24 și a 
cheltuielilor legate de proiect. Al doilea ar fi modificarea Contractului de utilizare a zonei 
drumului nr. 86/29.09.2017, cu modificările ulterioare, încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe și Compania Națională de Autostrăzi și Drumuri Naționale din România S.A 
prin Direcția Regională de Drumuri și Poduri Brașov. Al treilea ar fi încheierea unui 
contract de locațiune având ca obiect închirierea unor spații la Extensia Universitară 
Babeș-Bolyai din Sfântu Gheorghe. Al patrulea ar fi modificarea Protocolului de 
organizare și funcționare a Centrului Naţional de Excelenţă Sfântu Gheorghe (CNE Sfântu 
Gheorghe) pentru pregătirea elevilor la disciplina sportivă handbal, aprobat prin HCL nr. 
231/2020, cu modificările ulterioare, iar al cincilea ar fi modificarea Contractului de 
asociere nr. 54508/12/18.08.2022 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul 
Local al municipiului Sfântu Gheorghe și Asociaţia Club Sportiv „Equites” în vederea 
organizării evenimentului „Zilele Sportive Sfântu Gheorghe 2022, Ediția a XV-a.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
mult dl. viceprimar. Cineva dorește să mai adauge?” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Da, bună ziua. Aș vrea 



 

 

să mai adaug la Ordinea de zi un proiect de hotărâre D6 legat de modificarea Contractului 
de asociere nr. 54239/17.08.2022 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe, Casa de 
Cultură „Kónya Ádám”, Asociația Mathias Corvinus Collegium Egyesület și Vibe Events 
Management SRL în vederea organizării Festivalului cultural și de tineret ”SEPSI 
TABAKÓ” în municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare și un 
proiect de hotărâre D7 legat de modificarea Contractului de asociere nr. 40538/2020 
încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe şi Asociația Mathias Corvinus Collegium 
Egyesület. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
mult d-na viceprimar. Vă rog să țineți microfoanele închise, dacă nu vorbiți. Deranjează 
ședința. Mulțumesc mult pentru înțelegere. Să votăm pe rând punctele, punctul D1. De 
acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Sunt de acord. Dl. Zsigmond 
nu va participa la ședința de astăzi.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Magyarosi Imola-
Piroska), luarea pe Ordinea de zi a punctului D1. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Punctul D2. De acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Magyarosi Imola-
Piroska), luarea pe Ordinea de zi a punctului D2. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Punctul D4. 
Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „Sunt de acord.” 



 

 

 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Sunt de acord, și aș vrea să vă 
spun, că nici d-na Sipos Dóra nu va participa la ședința de azi.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (József Álmos-Zoltán, 
Magyarosi Imola-Piroska), luarea pe Ordinea de zi a punctului D4.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Punctul D5. 
Iar aș vrea să vă rog, să inchideți microfonul, pentru că ne deranjează foarte tare.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Cineva participă la un 
spectacol, unde este vorba de sport în fundal, iar noi ascultăm acest discurs.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Acum a închis microfonul. Trecem la punctul D5. Sunt de acord cu punctul D5.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): ”De acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Și eu sunt de acord. N-am auzit numele 
meu.”  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
D-na Jancsó, dumneavoastră ați intrat acum? Nu ați votat de la început deloc.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Ba da, am votat, mai puțin cred că 
punctul de dinainte. Dar în rest am fost prezentă când ați început ședința, și la toate care 
erau.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Dar la 
punctul de dinainte nu ați votat.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Da, dar acum sunt de acord și cu acela. 
Dar nu mi-ați spus numele, sau ați spus undeva la sfârșit.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Cineva are 
microfonul deschis și e o gălăgie, că nu se înțelege. 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Nu-i problemă. Sunt de acord cu toate 
punctele.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bine, 
mulțumim.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Magyarosi Imola-
Piroska), luarea pe Ordinea de zi a punctului D5.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Punctul D6. 
Eu sunt de acord.” 



 

 

 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): ”Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Și eu sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Și Magyarosi 
Imola e de acord.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, luarea pe Ordinea de zi a punctului 
D6.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Și D7. Eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, luarea pe Ordinea de zi a punctului 
D6.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Am votat cele 7 D-uri. Să votăm Ordinea de zi în întregime. Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Scuzați-mă, că intervin. 
Debreczeni László sunt și sunt de acord cu luarea pe Ordinea de zi a tuturor punctelor, 
repsectiv sunt de acord cu Ordinea de zi în întregime, respectiv cu cele 9 puncte. 
Mulțumesc.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 



 

 

 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu cele 9 
puncte.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Vajna László), cu 
Ordinea de zi în întregime.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Deci având și Ordinea de zi votată... Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să 
vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un 
interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt 
obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema 
respectivă. Avem așa ceva? Dacă nu se anunță nimeni, începem discutarea ordinii de zi. 
Urmează punctul 1.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Dl. președinte, ca procedură 
aș dori să vă propun, ca să votăm, ca toate proiectele aflate pe Ordinea de zi să le votăm la 
sfârșit fiecare. Deci trebuie să votăm această propunere.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, da 
sigur. Deci supun la vot, ca să votăm la urmă toate proiectele. Eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „De acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Vajna László), cu 
Ordinea de zi în întregime.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Am aprobat, 
ca să votăm la sfârșit toate punctele. Începem cu punctul 1.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2022. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Mulțumesc. (lb.r/lb.m): Bună 
ziua. (lb.r.): Permiteți-mi pe procedură, la început să revin și eu cu rugămintea de a se 
închide microfonul. (lb.m.): Deci cineva se află la un spectacol legat de sport din cadrul 
Festivalului Tabakó și și noi auzim ceea ce zic invitații. Deci rugămintea mea este, ca acea 
persoană, care este prezentă la Festivalului Tabakó, la acest spectacol, să închidă 
microfonul. Trebuie apăsat butonul 0 pe telefon. Mulțumesc frumos. (lb.r.): Deci este 
vorba despre o rearanjare și o rectificare în minus a bugetului municipiului Sfântu 
Gheorghe. Vom aloca sume în plus la acele investiții, unde lucrările avansează și vom lua 



 

 

sumele de la acele investiții, unde procedurile de licitație s-au prelungit atât de mult, încât 
anul acesta nu vor putea atrage sumele pe care noi l-am estimat la începutul anului, astfel 
vorbim de o rectificare în minus de 24.195.000 de lei. Până la sfârșitul anului estimăm, ca 
și venituri 232.845.770 de lei. O să enumăr câteva dintre sumele care vor fi alocate prin 
această modificare. Din cota de 2% național pentru finanțarea instituțiilor de cultură vom 
aloca 5.912.910 către cele două teatre ale municipiului Sfântu Gheorghe. 1.415.790 lei 
pentru acoperirea burselor acordate elevilor. O măsură importantă: am început anul trecut 
acest proces, prin care alocăm pentru ficare copil, în funcție de nivelul unde își desfășoară 
activitatea, respectiv copii de grădiniță, copii din clasele primare, respectiv elevii din 
clasele 5-a și a 12-a, pentru a acoperii ceea ce se numește fondul clasei. Alocăm 812.150 
de lei pentru un număr de 10.112 elevi și preșcolari din municipiul Sfântu Gheorghe. Dacă 
aveți întrebări în legătură cu alte investiții, sau alte alocări din acest buget, vă rog să 
formulați aceste întrebări. (lb.r/lb.m): Vă mulțumesc mult de tot.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 360/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumim 
d-lui primar. Comisiile de specialitate I și V au dat avizul. Trecem la proiectul de hotărâre 
nr. 2.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
Contractului de lucrări nr. 85317/31.12.2021 încheiat între municipiul Sfântu Gheorghe și 
Sepsi Út-Épitő SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Firma Sepsi Út-Épitő SRL 
a înaintat trei tarife noi pentru trei noi tipuri de lucrări, care nu erau conținute în proiect. 
Le-au negociat cu comisia de negociere numită și propunem spre aprobare aceste tarife 
noi.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 361/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
A fost avizată de comisiile de specialitate I și V. La diverse nu s-a înscris nimeni. Trecem 
la proiectul de hotărâre nr. D1.” 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL nr. 
323/2017 privind aprobarea proiectului Creșterea calității cultural-ambientale, reabilitare 
termică Grădinița cu program prelungit „Gulliver” Str. Dealului nr. 24 și a cheltuielilor 
legate de proiect. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „În urma Ordonanței de 
Urgență a Guvernului nr. 114/2018, care a modificat manopera în ramura de construcții, s-
a recalculat devizul general al acestei lucrări. Valoarea totală cu TVA în urma recalculării 
este de 1.722.829,34 lei, inclusiv TVA, din care contribuția proprie a municipiului Sfântu 
Gheorghe este 318.522,29 lei, inclusiv TVA, care se compune din cheltuieli neeligibile în 
valoare de 289.863,47 lei, respectiv cota de 2% din totalul cheltuielilor eligibile, care 
totalizează 28.659,32 lei.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 362/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Comisiile de specialitate I și V au dat acordul. Trecem la punctul nr. D3.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Cred că am omis D2-ul.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da. Îmi cer 
scuze.” 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de utilizare a zonei drumului nr. 86/29.09.2017, cu modificările 
ulterioare, încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe și Compania Națională de Autostrăzi 



 

 

și Drumuri Naționale din România S.A prin Direcția Regională de Drumuri și Poduri 
Brașov. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Este vorba de modificarea 
contractului de utilizare a zonei drumului, încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe și 
Compania Națională de Autostrăzi și Drumuri Naționale. În acest proiect de hotărâre, prin 
care este vorba de parcarea din fața Parcului Industrial, care este adiacent drumului 
național 13E, o suprafață de 189 mp. Se propune prelungirea cu 5 ani, până la data de 
28.09.2027, a acestui contract.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 363/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
dl. viceprimar. Comisiile de specialitate I și V au dat acordul. Trecem la punctul nr. D3.” 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui contract de locațiune având ca obiect închirierea unor spații la Extensia Universitară 
Babeș-Bolyai din Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Dl. primar m-a rugat să 
prezint eu acest proiect de hotărâre. Este vorba de închirierea a 11 săli, care totalizează 
616,60 mp din clădirea Extensiei Universitare Babeș-Bolyai pentru perioada 05.09-30.09, 
deci pe perioada unei luni, respectiv a 6 săli, care totalizează 302,30 mp pentru perioada 
01.10.2022 - sfârșitul anului școlar 2023-2024, deci pe perioada de 2 ani. Chiria este de 6 
euro/mp/lună. Este vorba de găzduirea unor clase din Liceul Mihai Viteazul, pe perioada 
executării lucrărilor de reconstrucție a acestei școli.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 364/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Comisiile de specialitate I, IV și V au dat acordul. Trecem la punctul nr. D4.” 
 PUNCTUL D4 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării Protocolului de organizare și funcționare a Centrului Naţional de Excelenţă 
Sfântu Gheorghe (CNE Sfântu Gheorghe) pentru pregătirea elevilor la disciplina sportivă 
handbal, aprobat prin HCL nr. 231/2020, cu modificările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Și în acest caz voi prezenta 
eu în locul d-lui primar. Protocolul se modifică la una dintre anexe, este vorba de bugetul 
de venituri și cheltuieli proiectat pentru anul 2022-2023, din care muncipiul Sfântu 
Gheorghe, prin Asociația Sepsi Sic, al cărei parte este, contribuie cu suma de 1.136.000 de 
lei.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, 2 consilieri nu votează (József Álmos-Zoltán, Vajna 
László), HOTĂRÂREA NR. 365/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Comisiile de specialitate I, V și VI și-au dat acordul. Trecem la punctul nr. D5.” 
 PUNCTUL D5 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de asociere nr. 54508/12/18.08.2022 încheiat între Municipiul 
Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al municipiului Sfântu Gheorghe și Asociaţia Club 
Sportiv „Equites” în vederea organizării evenimentului „Zilele Sportive Sfântu Gheorghe 
2022”, Ediția a XV-a. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Și în acest caz voi prezenta 
eu. În contractul încheiat cu Asociaţia Equites nu au fost detaliate modalitățile de utilizare 
a domeniului public între unitățile de alimentație publică, se reglementează acum. 
Asociaţia Equites va furniza o listă cu aceste unități. În prealabil primăria poate să 
corecteze taxa de utilizare a domeniului public, respectiv municipiul Sfântu Gheorghe pune 



 

 

la dispoziție spațiile publice în vederea desfășurării acestor activități.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilieri nu votează (József Álmos-Zoltán), 
HOTĂRÂREA NR. 366/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
mult. Comisiile de specialitate și-au dat avizul. I, V și VI. Trecem la punctul nr. D6.” 
 PUNCTUL D6 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de asociere nr. 54239/17.08.2022 încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya Ádám”, Asociația Mathias Corvinus Collegium 
Egyesület și Vibe Events Management SRL în vederea organizării Festivalului cultural și 
de tineret ”SEPSI TABAKÓ” în municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și 
completările ulterioare. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Mulțumesc. Deci încă odată 
modificăm contractul de asociere prezentat de dl. președine. Modificăm la bugetul 
evenimentului și aș vrea să aprobăm o rectificare a bugetului. Și la obligațiile Casei de 
Cultură ”Kónya Ádám” ar trebui să includem faptul că organizează de fapt cazarea pentru 
colegii organizatori ai Asociației Mathias Corvinus Collegium. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 367/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
mult. Comisiile de specialitate și-au dat avizul. Este vorba de comisiile I, IV și V. Trecem 
la punctul nr. D7.” 
 PUNCTUL D7 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de asociere nr. 40538/2020 încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe şi Asociația Mathias Corvinus Collegium Egyesület. Prezintă: Vargha Fruzsina, 
viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Mulțumesc. Avem un 
program de trei ani la Sfântu Gheorghe pentru tinere talente, în colaborare cu Asociația 
Mathias Corvinus Collegium și am vrea să extindem criteriile de eligibilitate și la studenți 
care nu sunt din municipiul Sfântu Gheorghe, ținând cont de diferite criterii în acest sens. 
Iar ar trebui să aprobăm și bugetul asociației pentru anul școlar 2022-2023. Vă 
mulțumesc.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 368/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Și eu vă 
mulțumesc. Asta au fost toate punctele pe Ordinea de zi astăzi. Trecem la vot. Eu sunt de 
acord cu punctele 1, 2, respectiv cu D1, D2, D3, D4, D5, D6, D7.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, 2, precum și cu D1, 2, 3, 4, 5, 6, 7.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord punctele 
1, 2, D1, D2, D3, D4, D5, D6 și D7.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, 2 și la Diverse de la 1 până la 7.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1 și 2 și la de 
la D1 până la D7. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2 și cu D1, 
2, 3, 4, 5, 6, 7.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1 și 
2. La Diverse de la 1 până la 7.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâre cu numerele 1, 2. Respectiv la Diverse de la D1 până la D7. 



 

 

Mulțumesc.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1 și 2, 
precum și de la Diverse de la punctul D1 până la punctul D7.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctele 1 și 2. Și la Diverse de la D1 până la D7.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1 și 2, 
respectiv de la D1 până la D7. Mulțumesc mult.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 
1, 2, respectiv D1, D2, D3, D4, D5, D6 și D7.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1 și 2, 
respectiv cu punctele D1, D2, D3, la D4 nu votez, cu D5 sunt de acord, cu D6 sunt de 
acord și D7 sunt de acord. În afară de D4, unde nu votez, sunt de acord cu toate.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1 și 
2, respectiv D1, D2, D3, D4, D5, D6 și D7.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Mă auziți? ” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, da.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 
1 și 2, respectiv D1, D2, D3, D6, D7.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
S-au votat toate proiectele de pe Ordinea de zi. Mulțumesc mult. O zi frumoasă să aveți. La 
revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 septembrie 2022. 
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